



КУЛЬТУРНЕ ЖИТТЯ ОДЕЩИНИ НА СТОРІНКАХ ПРЕСИ

Вип. 10 (1-31 жовтня 2025 р.)

Бібліотечна справа. Промоція читання

Геник В. Прониклива правда Василя Шкляра : [Одес. нац. наук. б-ку відвідав укр. літератор лауреат Шевченків. премії Василь Шкляр] / Володимир Геник // Чорномор. новини. – 2025. – 9 жовт. – С. 3 : фот. – (Історія. Культура. Проєкти).

Кедь В. Образотворча кототерапія : Як одесити долають стрес : [11 жовт. в Музеї української книги Одес. обл. універс. наук. б-ці ім. М. Грушевського відбувся майстер-клас «Котоманія»] / Вероніка Кедь // Чорномор. новини. – 2025. – 16 жовт. – С. 4 : фот. – (Суспільство. Довкілля. Повідомлення).

Візуальні мистецтва. Фотовиставки

Гудима М. Життя в «Діалогах» : [сторінки історії про створення арт-простору «Діалоги», що на Соборній площі, 2 як визначного культур. осередку] / Марія Гудима // Веч. Одеса. – 2025. – 9 жовт. – С. 4 : фот. – (Люди справи).

Левкович С. Посміятися з Шопенгауера : [персон. вист. худож. Кіт під назвою «Призма» працює до 24 жовт. в Міжнар культур. центрі УНІОН] / Софія Левкович ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2025. – 16 жовт. – С. 5 : фот. – (Виставка).

Мар'їна Г. «Зламана лінія» : [вист. під такою назвою працює до 8 листоп. у залах Одес. музею захід. та схід. мистецтва] / Галина Мар'їна ; фот. Олени Кутінової // Веч. Одеса. – 2025. – 23 жовт. – С. 5 : фот. – (Виставки).

Мар'їна Г. Змія з думок та кольоровий дождь : [в Nesterenko Gallery відкрилася вист. «Знов про любов» худож. Насті Мане] / Галина Мар'їна ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2025. – 16 жовт. – С. 6 : фот. – (Виставки).

Мар'їна Г. Коли промовляє тіло : [в Музеї сучас. мистецтва відкрито вист. «Те, що зберігає в собі тишу» автора Кристини Мельник] / Галина Мар'їна ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2025. – 9 жовт. – С. 7 : фот. – (Виставка).

Мар'їна Г. Мистецтво межує з наукою : [в Одес. музеї сучас. мистецтва працює вист. «Від приливів до відпливів»] / Галина Мар'їна ; фот. Олега Владимирського // Веч. Одеса. – 2025. – 23 жовт. – С. 5 : фот. – (Виставки).

Різникова Я. Не народжені для війни : [під такою назвою 2 жовт. у музеї-експозиції Одес. іст.-краєзнав. музею відкрилася фотовист. «Степова Україна»] / Ярослава Різникова // Чорномор. новини. – 2025. – 9 жовт. – С. 3 : фот. – (Історія. Культура. Проєкти).

Різникова Я. Незнищенна маріупольська писанка : [в Одес. обл. центрі укр. культури відкрилася мандрівна вист. «Іканича: маріупольська писанка». Це експозиція Маріупол. краєзнав. музею] / Ярослава Різникова // Чорномор. новини. – 2025. – 9 жовт. – С. 1 : фот. – (Культурний фронт).

Культурні проєкти. Свята

Котова М. Як в Одесі фестиваліли довгожителі : [в Одесі пройшов фестиваль «Планета довгожителів» до Всесвіт. дня людей поважного віку] / Марія Котова // На пенсії. – 2025. – 14 жовт. – С. 8 : фот. – (На дозвіллі).

Левкович С. «Людина сама нічого не може...» : [у Великій залі Одес. філармонії відбувся твор. вечір укр. поета Юрія Іздрика] / Софія Левкович // Чорномор. новини. – 2025. – 23 жовт. – С. 6 : фот. – (Творчий вечір).

Поліщук В. «Ми прийшли допомогти звірятам – а знайшли душевний спокій»: Як волонтери-пенсіонери допомагають Одеському зоопарку : [в Одес. зоопарку для літніх одеситів відкрився «ЗооПенХаб»] / Вероніка Поліщук // Одес. життя. – 2025. – 22 жовт. – С. 8 : фот. – (Міське життя).

Торкнутись струн єврейської душі : [з 19 жовт. в Одесі триває фестиваль єврейської культури, що присвяч. багатій спадщині нашого міста] // Чорномор. новини. – 2025. – 23 жовт. – С. 1 : фот. – (Єдність у різноманітті).

Музейна справа. Пам'ятники. Охорона культурної спадщини

Забіянов Є. Майже про мене : [під такою назвою 25 жовт. в Музеї укр. кн. Одес. обл. універс. наук. б-ці ім. М. Грушевського відкривається вист. сучас. фотографії В. Сергєєвої] / Євген Забіянов // Чорномор. новини. – 2025. – 23 жовт. – С. 3 : фот. – (Історія. Культура. Проєкти).

Суслов О. «Під зіркою Давида» : [так називається авт. вист. Павла Козленка, що працює в Музеї геноцидів «Територія пам'яті»] / Олег Суслов // Веч. Одеса. – 2025. – 23 жовт. – С. 5 : фот. – (Записки на полях війни).

Національні культури

«Дикий» камінь, шершенецькі башки і муровані схили на віки: Чим дивує Кодимщина : [про елемент і метод будівництва «суха кладка», який було внесено до Нац. переліку нематер. культур. спадщини Одещини. Він існує на Кодимщині Поділ. р-ну] // сторінку підгот. Любов Кузьменко // Одес. життя. – 2025. – 8 жовт. – С. 10 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Як на Балтщині весілля справляли : Про відродження весільних обрядів на півночі Одещини : [на Балтщині завершився унікал. культурол. етнопроєкт «Зв'язок поколінь: обряди, що живуть»] // сторінку підгот. Любов Кузьменко // Одес. життя. – 2025. – 22 жовт. – С. 10 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Театрально-концертне життя. Цирк

«Запорожець за Дунаєм» в Одеській опері : [Одес. нац. акад. театр опери та балету втілює чотири різні постановки цієї вистави] // Чорномор. новини. – 2025. – 16 жовт. – С. 1 : фот. – (Анонс).

Владимирський О. Новий сезон в Одеській філармонії : [Одес. обл. філармонія ім. Д. Ойстраха відкрила свій 178-й сезон серією неповторних концертів] / Олег Владимирський ; фот. автора // Веч. Одеса. – 2025. – 9 жовт. – С. 3 : фот. – (Подія).

Гудима М. Дипломатія шлюбу : [нова вистава Театру «На Чайній» «Мистецтво дипломатії» має всі підстави стати хітом репертуару] / Марія Гудима ; фот. Олега Владимирського // Веч. Одеса. – 2025. – 2 жовт. – С. 5 : фот. – (Прем'єра).

Гудима М. Жертовне кохання має змінити світ : [після тривалої перерви рок-опера «Ромео та Джульєтта» повернулася на сцену Одес. акад. театру муз. комедії ім. М. Водяного] / Марія Гудима ; фот. Олега Владимірського // Веч. Одеса. – 2025. – 2 жовт. – С. 6 : фот. – (Прем'єра).

Гудима М. Чудовисько в кожному з нас? : [в Одес. акад. укр. муз.-драм. театрі ім. В. Василька відбулись перші покази комедії «Привіт, монстре!】 / Марія Гудима ; фот. Олега Владимірського // Веч. Одеса. – 2025. – 16 жовт. – С. 5 : фот. – (Прем'єра).

Котова М. Любов, що пронизує серце: рок-опера «Ромео і Джульєтта» в одеській музкомедії : [рок-опера не просто прем'єра, а справжнє диво, що оживає на сцені] / Марія Котова ; фот. авторки // Одес. життя. – 2025. – 8 жовт. – С. 16 : фот. – (Театр музкомедії запрошує).

Левкович С. Оцифрувати оперу : [в Одес. нац. акад. театрі опери та балету відбулась прес-конф., присвячена реалізації проєкту «Спадщина.Digital. Odesa Opera House»] / Софія Левкович ; фот. Володимира Екимбашяна // Веч. Одеса. – 2025. – 9 жовт. – С. 7 : фот. – (Проект).

Мар'їна Г. Діяти співом : [на сцені Одес. нац. акад. театру опери та балету відбувся гала-концерт Першого Міжнар. конкурс оперних співаків] / Галина Мар'їна ; фот. Володимира Екимбашяна // Веч. Одеса. – 2025. – 9 жовт. – С. 8 : фот. – (Конкурс).

Туризм

Болград навчає, як розвивати туризм : [Городок, Сатанів та Арциз дізнались про цікавий досвід туризму та розповіли про свій] // сторінку підгот. Антоніна Бондарева // Одес. життя. – 2025. – 15 жовт. – С. 6 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Культурне життя Одещини на сторінках преси [Текст] : бібліогр. список / Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. Грушевського, Від. інформації з питань культури, мистецтва та зв'язків з громадськістю ; [підгот. та комп'ют. набір О. Л. Попова ; ред. О. М. Ласкевич ; відп. за вип. О. Л. Попова]. – Одеса, 2025. –

Вип. 10 (1-31 жовтня 2025 р.). – 2025. – 4 с. ; 15х21. – 10 прим.: б. ц.

© ООУНБ. Зам. № 38 від 02.11.2025 р. Тираж 10 прим.